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Vidlák 26 prosince, 2023

Teď to teprve začne
web.litterate.cz/ted-to-teprve-zacne

Seděl jsem teď s několika liberálnějšími přáteli u společného stolu a i
když si nechceme naše přátelství kazit diskusemi o směřování našeho
státu, nakonec jsme se dostatečně posilnili dobrým vínem a spadly z
nás civilizační zábrany. Naše debata se z prospěchu dětí a problémů v
práci postupně přesunula na politiku. Ne, nepohádali jsme se jak psi,
naopak, celkem jsme si pár věcí vysvětlili a shodli jsme se, že nad
hentím naším Západem se prostě smráká. To samozřejmě byl důvod
pro další rundu, naše debata se stala stále veselejší a naše myšlenky
se stále více přesouvaly kamsi za hranice lidského bytí, ale
zapamatoval jsem si poslední smysluplnou větu, kterou jeden z mých
přátel pronesl, než odpadl:

„Co si dělat hlavu, vládní reformy jsme přežili a neubylo nás.“

Ano, takhle to hodně lidí kolem nás bere. Obzvlášť na té liberální
straně. Vládní reformy jsme přežili a nebylo to zase tak hrozné.
Konsolidační balíčky a zvýšení daní jsme zase nijak dramaticky
nepocítili. Ano, existují kolem nás chudší občané, kterým to asi vadí,
ale těch je málo a stejně si za to můžou sami, protože kouří a chlastají.
Kdyby racionálně spořili a investovali, jako my, střední třída (tzn. měli
barák na hypotéku, auto na hypotéku a práci v korporátu), tak by si jen
občas nezašli do lepší restaurace.

Něco podobného řekl včera Petr Fiala při svém projevu. To zlé už je za
námi, teď už bude líp. Inflace klesne, věci se přestanou zdražovat a
naše mzdy porostou. Všechno už bude v pořádku, protože jeho vláda
to zvládla.

https://web.litterate.cz/ted-to-teprve-zacne/
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Jenže… prozatím jsme přežili jen tržní výkyvy. Přežili jsme lipskou
burzu. Přežili jsme cenové veletoče na ropné burze. Přežili jsme Veolia
efekt obchodních řetězců – lidi i přes opticky plné košíky míň nakupují
a pokud chceme splnit požadavky centrály, musíme z menších tržeb
vydojit větší zisk. Prouza nám pomůže. Přežili jsme daň z
mimořádných zisků, která v podstatě nebude, protože všechny firmy,
kterých se týkala, letos masivně lily peníze do oprav a nákupů, aby
pokud možno žádné zisky neměly. To drželo nad vodou průmysl i
stavebnictví.

Mimochodem… víte jak se pozná blížící krize? Přestane se prodávat
ztracené bednění. To je první věc na stavbě. To potřebujete, když
chcete udělat základovou desku. Ztracené bednění se blbě prodává už
hodně dlouho… Nejsou základy, nebudou ani zdi, ani cihly, ani krovy
ani krytina. Letos se ještě rychle opravovaly kanceláře, záchodky,
parkoviště před korporátními centrálami… ale už to skončilo.

Ještě pořád má spousta lidí fixované ceny energií a hypoteční sazby a
ještě pořád mají víceméně všichni práci.

Vládní reformy začínají až teď. O zákonech a balíčcích se dlouho
mluví, pak se dělají sněmovní obstrukce, pak to musejí odhlasovat, pak
to jde do Senátu, pak našemu automatu na podpisy na Hradě…
Reformy a konsolidační balíčky teprve teď vstupují v platnost. Stejně
jako se teprve teď rozjíždějí stavby dálnic, které připravili Ťok a
Havlíček.

Zatím jsme přežili zblázněný trh. Až v únoru přijdou první výplatní
pásky, na kterých budou nové daňové sazby. Až od ledna začnou platit
o sedmdesát procent vyšší regulované ceny energií. Až od ledna dojde
na změny v DPH… Až teď začínáme být ve válce s Ruskem nejen díky
problémům na globalizovaném trhu, ale i díky prioritám Fialovy vlády.
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Zatím jsme se jen zbavili závislosti na levné ruské ropě a plynu a
nahradili jsme je závislostí na drahé ruské ropě a plynu.

Teď teprve začne vadit, že na vedoucích místech jsou zbabělci. Ti, kteří
dva roky radili ke klidu a odrazovali své stoupence od rebelování. Teď
teprve začne vadit, že vedoucím učitelských odborů je Dobšík, který ve
svém projevu na Malostranském náměstí nechtěl žádnou demisi vlády.
Vlastně nechtěl nic. A také uklízečky a kuchařky nic nedostaly. Martin
Engel něco chtěl, nebál se ani novinářů ani davu ani vlády… a doktoři
dostali. Docela dost.

(sebe)Středula mi sice za můj projev tleskal, pak mi podal ruku a říkal
mi, že to bylo dobré, ale už za hodinu to zapřel. Inu… chce se mu do
politiky, šéfovská seslička v ČMKOS je jen výtah vzhůru… Podobné to
mají Doležal s Pýchou za zemědělce. Radí ke klidu a zdrženlivosti…
protože za to mají slíbená teplá místečka, která dostanou, když udrží
zemědělce co nejdéle mimo jakoukoliv vzpouru. Takhle je to totiž
nejjednodušší, zkorumpujte všechny ty Středuly, Doležaly, Pýchy,
Dobšíky a podobně a oni tu špinavou práci udělají. Stačí pak odměnit
jenom těchto pár lidí. A málo platné, tohle Středulovi jde. Všem je
jasné, že odborářům nic nevybojuje… tedy kromě těch, co ho pořád
ještě volí za svého šéfa.

Zemědělci s panem Ládem v čele teď zjišťují, že dobré rady od šéfa
agrární komory Doležala zase tak dobré nebyly. Udělejte petici, ztraťte
na ní půl roku života, pak jí přineste do sněmovny a oni si tam s ní
vytřou řiť… Mezitím se tam na ministerstvu trochu zkonsolidují, přijmou
všechny ty grýndýlové sviňárny od EU a vy s tím už nic neuděláte,
protože místo abyste volali po demisi a vozili hnůj před Strakovku, tak
jste podepisovali zbytečný papír.

Mimochodem. Dufek a jeho ASO dneska dělají konferenci. Dufek byl
odborář, je odborář a zůstane odborář. Nešilhá po senátorské sesličce
a chce aby si ho lidi pamatovali jako hospodáře, který nerozfrcal
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odborářský majetek, ale naopak ho zvelebil. Běžte se někdy podívat na
ústředí ASO v Praze. Kromě toho, že uvidíte vkusně zrekonsturovaný
historický barák, tak v něm najdete i firemní školky… zatímco jiní o
takových věcech dlouze kecají, Dufek je dělá.

Roman Ďurčo, šéf odborů KOVO, ten teď lítá kolem hutí Liberty. Tam to
vypadá na veliký průser a hodně nezaměstnaných. Ďurčo je také
odborář tělem i duší, takže udělá, co bude v jeho silách a nebude radit
ke zdrženlivosti a důvěře ve vládu Petra Fialy.

Teď se teprve ukáže, kdo za co stojí. Loni všichni zasévali, letos budou
sklízet. Doteď vláda jen dělala zákony. Teď nám skrze ně teprve bude
sahat do kapes. Přesně v té chvíli, kdy se celá Evropa propadá do
recese. Přesně ve chvíli, kdy zhasly vysoké pece a kdy se začíná
propouštět. Přesně ve chvíli, kdy firmy zužitkovaly svoje poslední
peníze. Přesně ve chvíli, kdy začíná být zle úplně všude.

Dva roky nás Fiala zbavuje závislosti na Rusku a vůbec si nevšiml, že
jsme ze sedmdesáti procent závislí na německé ekonomice, která
přestává dávat zakázky, protože si zavařila s větrníky, slunečníky,
měsíčníky a elektromobily. Teď teprve začnou grýndýlové dopady na
zemědělce i na topení v domácnostech.

Podle Fialy teď problémy končí. Ale ony teď teprve začnou.

Přátelé, pokud mě chcete podpořit v mém Vidláckém úsilí a podpořit
vlastní národní občanskou společnost, prosím pošlete dar Institutu
českého venkova. Každý, kdo pošle alespoň 350,- Kč, může si na
oplátku vyžádat knihy, trička, samolepky a odznaky z nabídky.

 
 

https://www.institutceskehovenkova.cz/#podporte-nas

